
Referat Bruger-pårørendemøde den 26. juni 2023 
 

Mødedeltager: Irene Hansen, Christian Henriksen, Angela Henriksen, Ella Christensen, Gitte Rasmussen, Jette Nissen 

og Dorthe Viuff 

Fraværende: Conja Jensen, Signe Lange og Else Schjødt Koch 

Referent: Dorthe Viuff 

 

Referat fra mødet den 7. februar er godkendt. 

Orientering fra brugerne:  

• Der bliver opsat en bænk på Rødding Engvej ca. overfor Sognekirken. 

• Irene synes alt i alt, at det fungere godt på Enghaven, ligesom hun synes, at vi har nogle gode arrangementer 

på stedet. 

• Irene har oplevet, at hun ikke kunne bestille en portion mad, men at det skulle bestilles flere dage før. Jette 

følger op på, at der altid skal være et vist antal ekstra portioner. 

• Christian påpeger, at der ikke er kartofler nok til middag, ligesom der periodevis også mangler kød > Jette 

følger op. 

• Ella synes det fungere rigtig godt med, at de selv smører deres eget brød til aften. 

• Christian fortæller, at akutbilen ikke kan finde Ribevej A, B, C, D, E. Der skal tydelig skiltning på garagen > 

(Dette følges der op på med pedellen) 

• Angela/Christian vil gerne give et tilskud til et større akvarium. Dorthe arbejder på sagen. 

 

Orientering fra ledelsen: 

• Der skal bygges om på Enghaven i ca. 2025. 

- Alleen bliver som nu, og bliver løbende ”opdateret”. 

- Vinkelvej rives ned, og der kommer 2 nye etager. 

- Seniorklubben (daghjem) i Skodborg flyttes til Enghaven - gangen hvor alle kontorlokaler er. 

- De 2 aflastningsstuer integreres på de andre afsnit. 

 

• Det prioriteres at beboerne kommer ud på en lille gåtur dagligt. De mødes kl. 10.45 til en fælles gåtur med 

personalet 

• Der spørges ind til muligheden for en ny bus. Der er nogle fondsmidler, som kommer til udbetaling i ca. 

2024, som forsøges øremærket en ny bus. Der er desuden givet 100.000 kr. fra tidligere beboer, de penge er 

også afsat til en ny bus. 

• Vi har haft besøg af Venstres vælgerforening, som fik information om Enghaven, og hvad vi er optaget af. De 

var rundt og se stedet, og synes det virker som et dejligt sted. 

• Fra 1. oktober indføres en ”Aktivitets- og oplevelsespakke” for beboere. Dette er for at tilgodese beboernes 

betaling til fx en skænk til fælleskaffe, busture, musik til arrangementer, mm.  

Bruger-pårørende rådet støtter positivt op om dette tiltag. Der er forslag om, at beboerne betaler 50,- pr. 

mdr., som opkræves via PBS. Alle beboer/pårørende informeres om dette tiltag, og man kan så melde sig fra, 

hvis ikke man ønsker dette. Der udelukkes ikke beboer fra fællesskabet uanset betaling eller ej. 

• Som en del af kompetenceudvikling af personalet, er vi ved at uddanne en Marte Meo terapeut på 

Enghaven, som i samarbejde med personale/beboer sætter fokus på udfordrende situationer i pleje og 

omsorgen af beboerne. 

• Jette har et forslag om ”musik” i haven fx klokkespil eller andet ”spil”, som beboerne kan spille på. Jette får 

nogle på prøve. 

• Facebook er blevet et hit, og vi har nu 220 følger, så det skal fejres med en speciel ”Facebook kage”. 



 

 

 

Om aktiviteter og arrangementer: 

• Der arbejdes på en familiedag/havedag til efteråret. Det vurderes om, der også skal være en familiedag forår 

og efterår. 

• I dagcentret har vi fokus på livshistorien og et nydelseskort, som udfyldes med beboerne eller pårørende. 

Det er et godt redskab, som kan danne grundlag for en snak om livet, vaner mm. 

 

Udeområde: 

% 

 

Orientering fra Ældrerådet: 

Conja var ikke tilstede. 

 

Evt.  

% 

 

Næste møde den 11. september kl. 14-15.30 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                       


